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PROTOKÓŁ  Nr VIII/11 

SESJI  RADY  GMINY  BOĆKI 
z dnia 24 listopada  2011 roku 

 
 odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach, pod przewodnictwem 
Przewodniczącego Rady Gminy Pana Krzysztofa Bazylewskiego. 
 
Obrady rozpoczęto o godz. 1000 , a zakończono o godz. 1210 

Stan Rady   - 15 
Obecnych    - 14 
Radni obecni na Sesji: 
 
1. Bazylewski Krzysztof   9. Przywózki Bogusław 
2. Derehajło Teresa              10. Zienczuk Leszek 
3. Góralczyk Eugeniusz   11. Roszkowski Tomasz 
4. Jakimiuk Anatol    12. Rzepniewski Paweł 
5. Jakubowski Karol    13. Tuszewicki Eugeniusz 
6. Lasecka Danuta    14. Radziwił Agnieszka 
7. Oliwniak Agnieszka    
8. Piotrowska Krystyna 
 
Nieobecna radna Pani Wietoszko Wiesława 
 
Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 
2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 
3.   Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 
4.  Sołtysi wsi 
5. Raisa Korsak Bursa - KRUS Bielsk Podlaski 

 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Bazylewski przystąpił  do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 14 radnych, obrady są 
prawomocne. Powitał radnych i przybyłych gości. Nadmienił, że porządek dzienny i projekty 
uchwał radni otrzymali, zapytał czy są jakieś pytania lub uwagi do porządku. Uwag nie 
zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  proponowany porządek, 
który został przyjęty jednogłośnie: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad 
2. Przyjęcie protokołu obrad  VII Sesji Rady Gminy 
3. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych 
4. Podjecie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych 
6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do WPF 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2011 r 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Boćki z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2012 rok 

10. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał Rady 
11. Sprawy różne 
12. Interpelacje i zapytania radnych 
13. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 
14. Zamknięcie obrad sesji 

 
ad pkt. 2 
Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z VII Sesji był wyłożony do wglądu na 7 
dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji, uwag nie wniesiono, zapytał czy są  jakieś 
uwagi lub pytania. Uwag do projektu nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie  
przyjęcie protokołu z obrad VII Sesji Rady Gminy „za” – oddano 14 głosów /przyjęto 
jednogłośnie/ . 
W związku z przybyciem na obrady Sesji Rady Pani Raisy Korsak Bursy Kierownik KRUS 
Przewodniczący udzielił jej głosu. Pani Kierownik przekazała informacje dotyczące ubezpieczeń 
zdrowotnych i emerytalnych rolników oraz zasad nabycia uprawnień  do emerytury i renty 
rolniczej.  
ad pkt 3 
Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że projekty uchwał będące przedmiotem 
obrad dzisiejszej Sesji były omawiane na posiedzeniach komisji, komisje przedłożyły pod obrady 
Sesji swoje propozycje odnośnie określenia wysokości stawek podatkowych. Przewodniczący 
Rady Gminy odczytał wniosek komisji w sprawie  propozycji stawek podatku od środków 
transportowych. Zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. Przewodniczący  
odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
Uchwała Nr VIII/48/11 Rady Gminy Boćki z dnia 24 listopada 2011 roku w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków  transportowych 
- podjęta jednogłośnie „za” oddano 14 głosów. 
ad pkt 4 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek komisji w sprawie  propozycji stawek podatku 
od nieruchomości. Zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. Przewodniczący  
odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
Uchwała Nr VIII/49/11 Rady Gminy Boćki z dnia 24 listopada 2011 roku w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości 
- podjęta jednogłośnie „za” oddano 14 głosów. 
ad pkt 5 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni projekt uchwały  w sprawie wzorów 
formularzy informacji i deklaracji podatkowych otrzymali na piśmie, omawiano również na 
posiedzeniu komisji Zapytał czy są pytania co do wzorów formularzy. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący  odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
Uchwała Nr VIII/50/11 Rady Gminy Boćki z dnia 24 listopada 2011 roku w sprawie określenia 
wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 
- podjęta jednogłośnie „za” oddano 14 głosów. 
ad pkt 6 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek komisji Rady Gminy w sprawie  propozycji 
obniżenia ceny żyta ogłoszonej w komunikacie Prezesa GUS z kwoty 74,18 zł/q do kwoty 55 
zł/q, która będzie podstawą do naliczenia podatku rolnego. 
Następnie głos zabrał Wójt Gminy, powiedział że stawka ceny żyta w naliczaniu podatku jest 
bardzo ważna, ponieważ to od niej zależy ile do budżetu wpłynie pieniędzy na realizację zadań w 
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przyszłej kadencji, od niej zależy jaki będziemy mieli budżet gminy i jakie potrzeby 
mieszkańców można będzie zrealizować. Wniesione pieniądze do budżetu w postaci podatków, 
wrócą do rolników z powrotem tylko w większej i innej formie. W formie wybudowanych i 
wyremontowanych dróg, świetlic i innych zrealizowanych potrzeb mieszkańców. Na różne 
zdania inwestycyjne można pozyskać darmowe środki z dotacji unijnych ale do wszystkich 
trzeba wnosić własny wkład od 20% do 70%.  Proponowana stawka 55 zł za kwintal jest zbyt 
mała i nie da się spiąć i opracować budżetu, żeby zrealizować planowane zamierzenia 
inwestycyjne Wójt proponuje stawkę 65 zł/q. W przeciwnym wypadku  niektóre zadania trzeba 
będzie  wykreślić. 
Głos zabrała pani radna Krystyna Piotrowska i powiedziała, że to samo mówił i przekonywał 
Wójt na posiedzeniu komisji, można szukać pieniędzy gdzie indziej, a nie u rolnika. 
Pan Wierciński Czesław – trzeba brać pod uwagę i uwzględnić trudną sytuację rolników, małe 
gospodarstwa nie mają dochodu tylko płacą podatki. 
Pan Krzysztof Bazylewski nadmienił, że podatki płacą rolnicy małych gospodarstw, zaś rolnicy 
dużych gospodarstw nie płacą podatków gdyż mają przywileje i korzystają z ulg z różnego tytułu 
np. inwestycyjnych, zakupu gruntów. 
Pan Wójt powiedział, że wie iż rosną ceny i wydatki u rolników ale dla samorządu wydatki też 
rosną, przy tak niskiej cenie żyta nie zrobimy tego co się zaplanowało, radni muszą szukać 
rozwiązania skąd wziąć pieniądze na inwestycje i co wykreślić, na 2012 rok zaplanowane są 3 
zadania ale niestety nie będą zrealizowane. 
Pani Piotrowska Krystyna powiedziała, że trudno, zrobimy dwa, a nie trzy zadania. 
Rani Pan Jakimiuk Anatol i Pan Góralczuk Eugeniusz  wypowiadali się, że ostatnio w Boćkach 
dużo inwestowano i w przyszłym roku nie planować inwestycji w Boćkach,  tylko na wsiach. 
Pan Wójt odpowiedział że tak, na terenie Bociek są porobione prawie wszystkie drogi, ale idzie 
realizacja inwestycji na całej gminie  takich jak oczyszczalnie przydomowe,  energia słoneczna 
solary itp. 
Pani Krystyna Piotrowska odpowiedziała, że ciągle to samo i na komisjach i teraz, ciśnie się 
rolnika, a w gminie nic się nie zaciska i nie oszczędza. Na przykład niektórzy mieszkańcy 
wywożą samochodami ziemię, można to było wykorzystać, żeby zasypać doły i sterty śmieci 
przy cmentarzu. Wszystkie lasy i rowy przy drogach są zasypane śmieciami trzeba je uprzątnąć. 
Pan Zajączkowski Władysław powiedział, że jak mieszkańcy sprzątali cmentarz na Wszystkie 
Święta i wywozili śmieci to Pani Radna Piotrowska Krystyna, kazała wieść je do domu bądź na 
śmietnik w Olszewie. 
Pani Piotrowska Krystyna zaprzeczyła, że na cmentarzu tak nie mówiła. 
Radny Pan Przywózki Bogusław, prosił o zakończenie prowadzonej dyskusji, gdyż jest ona nie 
na temat i powrócenie do dyskusji  ustalenia ceny żyta.  
Następnie Pani Krystyna Piotrowska kontynuowała dalej swoją wypowiedź. Zatrudnia się osoby 
na zlecenie do pilnowania wysypiska, do koszenia parków, a mogą to robić robotnicy publiczni 
lub interwencyjni. Po co zatrudnia się więcej osób do księgowości, było dwie, trzy teraz Pani 
Żukowska i plus stażysta, a poborów nie zmniejszono. Dlaczego zatrudnia się na  oczyszczalni 
dwie osoby i jeszcze Pana Jabłońskiego do wożenia dzieci, można wykorzystać panów z 
oczyszczalni ścieków. Dlaczego przeznacza się 240 tysięcy zł na kulturę, skoro mieszkańcy nie 
są zainteresowani imprezami i uczestnictwo ich jest niewielkie, więc należałoby zmniejszyć 
nakłady finansowe na tą dziedzinę.  
Pani Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w pracy jest różnica, do księgowości przybyło dużo 
nowych zadań, a to że Pani radna zarzuca niegospodarność środkami pieniężnymi, to jest w 
błędzie, ponieważ Skarbnik  wydatków pilnuje i wymaga tego samego od pracowników. 
Pan Sekretarz potwierdził, że do gminy obowiązków przybywa, coraz więcej zadań jest 
przekazywanych do samorządów. Na oczyszczalni niektóre prace muszą być wykonywane przez 
dwie osoby co wiąże się potrzebą przestrzegania przepisów bhp. 
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Pan Wójt powiedział, że  wszystkie wydatki przechodzą przez budżet, projektowe również, 
środki otrzymane z dotacji są dochodem i wydatkiem gminy. W kulturze to nie są same wydatki 
na GOK i na imprezy, w kulturze są wydatki na utrzymanie i remont świetlic wiejskich i CKT, 
na energię elektryczną, ubezpieczenie budynków świetlic itd. Organizowane imprezy były 
sponsorowane i finansowane z projektów, niektóre remonty świetlic współfinansowano z 
projektów, to wszystko znajduje się w budżecie. To że śmieci leżą w lesie, to kultura naszych 
mieszkańców, od pół roku Wójt prosi o selektywną zbiórkę odpadów. Wójt chce i w jego 
interesie jest żeby coś zrobić dla gminy, przy takich stawkach podatkowych gmina będzie się 
uwsteczniała, a mamy dużo ważnych rzeczy do zrobienia. 
Pani Krystyna Piotrowska powiedziała, że robi się rzeczy ważne i mniej ważne bez potrzeby 
tylko po to żeby było ładniej, drogę w obrębie wsi Siekluki, świetlice po wsiach  itp. 
Sołtys wsi Siekluki odpowiedziała, że droga do Siekluk była potrzebna, zrobiono ze względu na 
lepszy dojazd, a nie na wygląd. 
Sołtys wsi Piotrowo Trojany, zabierając głos wypowiadał się, że mówimy o pieniądzach na 
potrzeby inwestycyjne i o podwyższeniu podatku, ale czy rolnicy będą mieli z czego płacić i czy 
będzie ściągalność. Remont świetlicy we wsi Piotrowo Trojany był finansowany z projektu, 
świetlica jest już zrobiona i zaprasza  radnych do siebie do świetlicy, następną Sesję proponuje 
odbyć w świetlicy w Piotrowie Trojanach.                                                                                                                                                                                                       
Pan Wójt powiedział, że składa wniosek o obniżenie ceny żyta do kwoty 65 zł/q i prosi o 
przegłosowanie. 
Pan Bogusław Przywózki wypowiadał się, że komisje przegłosowały 10 głosów za i 4 przeciw 
projekt uchwały o stawce 55 zł/q i jego zdaniem ten wniosek jest ważny. 
Pan Tuszewicki Eugeniusz nadmienił, żeby zgłoszone wnioski wyśrodkować i ustalić po połowie 
tj na 60 zł/q. 
Pan Wójt powiedział, iż stara się przekonać Radę do wyższej kwoty, jeśli się nie uda będzie 
zmieniać projekt budżetu i zmniejszać wydatki, sąsiednia Gmina Orla i Bielsk Podlaski nie 
przewidują obniżki ceny żyta tylko przyjmują GUS-owską 74,18 zł/q. 
Przewodniczący zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. Przewodniczący  
przystąpił do głosowania nad zgłoszonymi propozycjami obniżenia ceny żyta będącej podstawą 
do naliczenia podatku rolnego: 
1)  „za” obniżeniem ceny żyta do kwoty 65 zł/q oddano – 0 głosów;   przeciw – oddano 12 
głosów;  wstrzymało się  -  2 głosy 
2)  „za” obniżeniem ceny żyta do kwoty 55 zł/q oddano - 7 głosów;  przeciw - oddano 5 głosów;   
wstrzymało się  -  2  głosy. 
Przewodniczący powiedział, że w wyniku powyższego głosowania stwierdza się, że większością 
głosów obniża się cenę żyta  z kwoty 74,18 zł/q do kwoty 55 zł/q. 
 
Uchwała Nr VIII/51/11 Rady Gminy Boćki z dnia 24 listopada 2011 roku w sprawie obniżenia 
ceny żyta 
- podjęta większością głosów, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych, „za” – oddano 7 głosów;  
przeciw  -  5 głosów;  wstrzymało się – 2 głosy. 
ad pkt 7 i 8 
Pani Skarbnik powiedziała, że obie uchwały są ze sobą powiązane, jeżeli dokonuje się zmian w 
budżecie na zadaniach inwestycyjnych to równocześnie dokonuje się zmian w WPF. Aktualizuje 
się załącznik "zadania i zakupy inwestycyjne w 2011 roku" w ten sposób, że kwotę 6 tys zł 
przenosi się z inwestycji przebudowy hydroforni w Bockach na remont świetlicy we wsi 
Piotrowo Krzywokoły. Wprowadza się nowy zakup inwestycyjny pieca konwekcyjnego do 
szkoły w Boćkach. Dokonuje się zmian dochodów i wydatków w związku z otrzymaniem dotacji 
celowej na realizacje zadań zleconych z przeznaczeniem na realizację rządowego programu 
wspierania osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne. Zmniejsza się plan dochodów w 
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związku z nie otrzymaniem w bieżącym roku środków z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa na realizacje projektów w ramach PROW, środki wpłyną do budżetu w 2012 roku. 
Zwiększa się środki na zakup paliwa, opału, pompy szlamowej dla OSP w Boćkach, na zakup 
wiat przystankowych, wycenę i podział działek będących w zasobach gminy, które zostaną 
przeznaczone do sprzedaży. 
Pytań i wniosków do Skarbnika Gminy nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytywał projekty uchwał i poddawał pod głosowanie: 
Uchwała Nr VIII/52/11 Rady Gminy Boćki z dnia 24 listopada 2011 roku w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Boćki na lata 2011 - 2014 wraz z prognozą kwoty 
długu i spłat zobowiązań na lata 2011 - 2018. 
- podjęta jednogłośnie "za" oddano 14 głosów 
 
Uchwała Nr VIII/53/11 Rady Gminy Boćki z dnia 24 listopada 2011 roku w sprawie zmian w 
budżecie gminy na rok 2011 
- podjęta jednogłośnie "za" oddano 14 głosów 
 
ad pkt 9 
W tym temacie głos zabrał Pan Sekretarz Gminy, co roku uchwala się roczny program 
współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi. Jak do tej pory nie wpłynął żaden wniosek 
od organizacji bądź podmiotu. Projekt Programu był doręczony Radnym na piśmie i są już z nim 
zapoznani. Program określa cele, formy, zasady i priorytetowe obszary współpracy gminy Boćki 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami.  
W tym temacie wniosków i pytań nikt nie zgłosił. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i podał pod głosowanie. 
Uchwała Nr VIII/54/11 Rady Gminy Boćki z dnia 24 listopada 2011 roku w sprawie Programu 
współpracy Gminy Boćki z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2012 rok 
- podjęta jednogłośnie "za" oddano 14 głosów 
ad pkt 10 
Z realizacją uchwał podjętych na poprzedniej Sesji oraz o działaniach w okresie międzysesyjnym 
zapoznał Wójt Gminy. Poinformował również, że był w Hiszpanii na wizycie studyjnej zielone 
miejsca pracy. Tam postawiono na turystykę, na nowe technologie, na energię odnawialną, 
solary, wiatrownie. 
ad pkt 11 
Pan Wójt poinformował zebranych, że w pokoju nr 20 u Pana Mirosława Kolejkowicza są 
wyłożone do publicznej wiadomości projekty uproszczonych planów urządzenia lasów na 
obszarach  18 sołectw gminy Boćki i prosił, żeby mieszkańcy posiadający las w tych sołectwach 
zapoznawali się z planami i wnosili swoje wnioski lub uwagi w terminie do 19 grudnia br. 
ad pkt 12 i 13 
1. Pani Krystyna Piotrowska zapytała, czy to prawda, że zakupiono  stary a nie nowy służbowy 

samochód do gminy. 
      Pan Wójt odpowiedział, że kupiono w komisie używany czteroletni samochód, dlatego żeby 

było taniej.  
2.  Pan Waldemar Rynans zapytał jak wygląda sprawa z rakarnią, słyszał że w Boćkach ma być    

punkt przeładunkowy padliny z trzech województw, mieszkańcy nie zgadzają się. 
         Pan Wójt odpowiedział, że nie będzie o ile mieszkańcy nie zadecydują inaczej, wpłynął do 

gminy wniosek o wydanie warunków zabudowy i trzeba go rozpatrzyć, nie można zostawić 
bez odpowiedzi, gdyż takie jest postępowanie urzędowe . 

         Pan Rynans zapytał, czy Pan Wójt obiecuje że nie będzie rakarni. 
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        Pan Wójt powiedział, że obiecuje, o ile nie będzie zgody mieszkańców, rakarnia nie 
powstanie. 

        Pan Rynans Waldemar nadmienił, że jeżeli Pan Wójt szuka oszczędności bo potrzebne są 
pieniądze, to nie trzeba było  równać w Wygonowie placu, gdzie teraz rośnie ziele. 

3. Pan Krzysztof Zembrowski zapytał, czy będzie robiona droga Olszewo – Truski.    
     Pan Wójt odpowiedział, że nie będzie robiona. 
4 . Rynans Waldemar – mówił że miała być naprawiona w ramach gwarancji droga do wsi Bystre 
     Pan Wójt odpowiedział, że częściowo była już naprawiana. 
5.  Pani Markiewicz Judyta zapytała czy będzie robiona droga we wsi Skalimowo. 
     Pan Wójt odpowiedział, że decyzja będzie zależała od radnych. 
6.  Pan Przywózki Bogusław prosił o nawiezienie poboczy na ulicy Nowe Osiedle. 
ad pkt 14 
Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady Sesji. 
Protokółował: Helena Kłosińska 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
Krzysztof Bazylewski 

 
 
 


